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• Nem tudni, hogy 
milyen vegyszerekkel 
tisztították, fertőtlení-
tették a boltban kap-
ható használt ruhákat 
– ez volt a fogyasztó-
védők által tapasztalt 
egyik leggyakoribb 
probléma a Hargita 
megyében működő 
turkálók ellenőrzése 
során. Az ellenőrzött 
boltok többségében 
hiányosságokat talál-
tak a fogyasztóvédők.

S Z É C H E L Y  I S T V Á N

N ovember eleje óta ellenőrzi 
a megyében működő tur-
kálókat a Hargita Megyei 

Fogyasztóvédelmi Felügyelőség, 
és az egységek többségében talál-
tak is szabálytalanságokat. Mint 
arról a fogyasztóvédelmi hatóság 

megyei kirendeltségének ve-
zetője, Laurențiu Moldovan 
tájékoztatta lapunkat, tíz 
turkálóban végeztek ellen-
őrzéseket, és ezek közül 
mindössze egyben találtak 

rendben mindent. Kilenc 
használtruha-kereskedésben ta-
pasztaltak szabálytalanságokat, 
némelyikben többet is, a súlyosab-
bak miatt összesen 30 ezer lejre 
bírságolták meg a boltokat. Ez ösz-
szesen hét pénzbüntetést jelent, 
további négy esetben csak írásos 

fi gyelmeztetésben részesítették az 
ellenőrzött bolt működtetőjét.

Miben hibáztak?

„Négy dokumentumot kell bemu-
tassanak nekünk. Ezek vagy nem 
voltak lefordítva, vagy hiányosak 
voltak, mert nem tüntették fel a 
vegyszert, amivel tisztítják a ruhá-
kat. Minden turkálónak rendelkez-
nie kell egy hivatalosan bejegyzett 
cég által kiállított dokumentummal 
a ruhák tisztítására, fertőtlenítésé-
re és rovarirtására vonatkozóan. Ha 
külföldről származik az áru, akkor 
ezt a dokumentumot le kell fordí-
tani román nyelvre is. Ez a fordítás 

hiányzott sok esetben, vagy nem 
szerepelt rajta, hogy milyen vegy-
szert használtak” – ismertette az 
egyik leggyakoribb hiányosságot a 
megyei fogyasztóvédelmi hatóság 
vezetője.

Egy másik, az ellenőrök által 
tapasztalt ismétlődő szabálytalan-
ság az volt, hogy az eladásra kínált 
használt ruhákról hiányzott a text-
ilcímke. Ez gyakran le van vágva a 
ruhákról, viszont jó tudni, hogy az 
ilyen termékek nem kerülhetnek 
kereskedelmi forgalomba, azaz 
nem adhatják el a turkálók, akkor 
sem, ha ők is címke nélkül kapták. 
Az, hogy ezt mégis megtették né-
melyik használtruha-kereskedés-

ben, egy másik szabálytalanságot 
is eredményez: nem voltak szétvá-
logatva a használt ruhák – tudtuk 
meg Laurențiu Moldovantól. 

A megyei fogyasztóvédelmi ha-
tóság vezetője elmondta, a turkálók 
ellenőrzését egészen december vé-
géig folytatják, és bízik benne, hogy 
az ellenőrzés hírére csökken majd 
az általuk tapasztalt hiányosságok 
száma, hiszen a turkálók működte-
tői egymástól (és rajtunk keresztül) 
is tudomást szereznek az ellenőrzé-
sekről, valamint arról, hogy mire 
kell odafi gyelniük a vonatkozó elő-
írások betartását illetően.

„Turkáltak”  a fogyasztóvédők
Megbírságolták az ellenőrzött használtruha-boltok többségét

Termékmustra. Hiába keresték, 
sok ruhán nem találtak 
textilcímkét a fogyasztóvédők
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Nyitva lesz a posta
A Román Posta mától a 
megszokott programmal várja 
ügyfeleit a postahivatalokban, 
így két nap szünet után ma 
már nyitva lesznek a postahi-
vatalok.

Kezdődik a síszezon  
a Madarasi Hargitán
Megnyitották tegnap a sísze-
zont a Madarasi Hargitán – 
adta hírül Facebook-oldalán a 
Madarasi Hargita Síközpont. 
Csütörtökre bemelegítő sízést 
hirdettek, felhívva a Hargitára 
tartók figyelmét, hogy az utak 
téliesek, a felső szakaszok 
pedig jegesek, ezért kötelező a 
jó minőségű téli gumi és hólánc 
használata. Sípos Zoltán, az 
üdülőtelep sípályáinak igaz-
gatója az Agerpres hírügynök-
ségnek azt mondta, napok óta 
működtetik a hóágyúkat a pá-
lyákon, és csütörtökre két pálya 
használhatóvá vált: a Kicsi Súgó 
és a Kicsi Mihály. A Kicsi Súgó 
200 méter hosszú, kezdő szintű 
pálya, a Kicsi Mihály pedig 
középszintű, 300 méter hosszú. 
Mindkét pályán felvonó műkö-
dik. Sípos Zoltán hozzátette, 
gond nélkül tudják működtetni 
a hóágyúkat, mivel az idő szép, 
és éjszaka fagypont alá csökken 
a hőmérséklet. Tavaly szintén a 
Madarasi Hargita Síkomplexum 
nyitotta meg elsőként pályáit 
Hargita megyében a téli sportok 
kedvelői előtt.

Bowlingbajnokságra 
készülnek
A XIII. Bowling Kupa döntőjét 
vasárnap 9–15 óra között 
tartják, majd 16 órától lesz az 
eredményhirdetés. 17 órá-
tól köszöntik az országos A 
divízióba bejutott és az ifjúsági 
Európa-bajnokságon szerepelt 
játékosaikat.

• RÖVIDEN 

GERGELY IMRE

A határozattervezet ismertetése 
során Csergő Tibor polgármes-

ter elmondta, hogy a terü-
letvásárláshoz szükséges 
költségvetési tétel vissza-
került eredeti állapotába 
(azaz nem fordítják másra 
– szerk. megj.). Találtak for-
rásokat a kórház patológiai 

osztályának kialakításához 
készülő szaktanulmány költségeire 

is. A költségvetés-módosítás részle-
tezése során elhangzott, hogy a te-
rületvásárhoz rendelkezésre áll 100 
ezer lej, és a különbözetre előirá-
nyoztak még egy akkora összeget, 
amennyi az értékbecslő által meg-
állapított ára az ingatlannak, azaz 
a telek teljes vételárát fedezi majd. 
Így már meg lehet kötni az adásvéte-
li szerződést.

Mint megtudtuk, az örmény egy-
házközséggel Keresztes Zsombor 
képviselő kezdeményezett beszélge-
tést múlt héten, és ennek hatására 
döntött úgy az egyháztanács, hogy 

elfogadja az önkormányzat által 
felajánlott árat a telek eladására. 
Keresztes elmondása szerint most az 
érsekség jóváhagyását kell megvár-
ni, majd az erre kinevezett bizottság-
nak hivatalos formában is meg kell 
tárgyalnia az adásvétel részleteit. 

A mostani költségvetés-módosítás-
nak köszönhetően meg lehet kötni 
az adásvételi szerződést, és janu-
árban be is lehet nyújtani a pályá-
zatot a fejlesztési minisztériumhoz, 
hogy annak fi nanszírozásával az új 
bölcsőde megépülhessen.

További döntések

Az ülésen elfogadták még a városi 
távhőrendszer termoenergetikai 
mérlegét, amely részletezi a rend-
szeren keletkező hő- és vízvesz-
teség mértékeit, és javaslatokat is 
tartalmaz arra, hogy ezeket miként 
kell csökkenteni. Ez a dokumen-
tum szükséges még ahhoz, hogy 
az energiaár-szabályozó hatóság 
érdemben tárgyalhassa a Hő-, Víz- 
és Csatornaszolgáltató Közmű által 
előterjesztett ármódosítási javasla-
tokat. Minden más szükséges doku-
mentumot már korábban benyújtot-
tak ehhez – közölte Zólya László, a 
közmű igazgatója.

Mégis lesz pénz a bölcsődeépítéshez szükséges telekvásárlásra
• Miután a múlt heti tanácsülésen a gyergyószentmiklósi 
képviselő-testület nem fogadta el a polgármester által 
előterjesztett költségvetés-módosítást, kedden újra napi-
rendre került a téma. A tervezet a képviselők elvárásai sze-
rint változott, így most már nem lesz pénzügyi akadálya a 
bölcsődének kiválasztott terület megvásárlásának.

Előrelépés egy új gyergyószentmiklósi 
bölcsőde ügyében
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